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  خبر

 صندوق توسعه 
 فعالیت های معدنی 
باید تقویت شود

معــاون امــور معــادن و فــرآوری مــواد وزارت 
صنعــت، معــدن و تجــارت گفــت: تقویــت 
صندوق توسعه فعالیت های معدنی نیازمند 
توجــه ویــژه اســت تا بتوان در راســتای تامین 

موثــری  گام هــای  معــدن،  بخــش  نیازهــای 
برداشت.

رضــا محتشــمی پور افــزود: فعالیــت بخــش 
معادن باید به گونه ای باشد که تامین نیازهای 

داخلی کشور مدنظر ویژه باشد و لازم است از 
ظرفیت کلینیک معدن برای آسیب شناسی 
فعالیت هــای معدنــی بیشــترین بهره گیری را 

داشته باشیم.

چهارشنبه ۸ دی 1400    24 جمادي الاولي  ١٤٤٣      29 دسامبر  2021     شماره  212    4 صفحه 

خبر   خبر   

مدیرکل گمرکات کرمان خبر داد 

بیش از ۷۲۳ میلیون دلار کالا 
از گمرکات کرمان صادر شد 

مدیرکل گمرکات کرمان گفت: صادرات گمرکات این 
اســتان، طــی ۹ ماهــه امســال ۳۰۷ هــزار و ۲۷۸ تن به 
ارزش ۷۲۳ میلیون و ۱۳ هزار و ۷۷۴ دلار بوده است.
محمدرضا قادر از کشورهای چین، هند، آلمان، عراق، 
ترکیــه، امارات متحده عربی، افغانســتان، پاکســتان، 
ارمنستان، ترکیه، قطر، هنگ کنک، تایوان و روسیه به 
عنوان کشورهای هدف صادرات استان کرمان نام برد 
و افزود: کالای صادراتی این استان شامل پسته و مغز 
پسته به ارزش بیش از ۴۷۴ میلیون دلار، مصنوعات 
مسی به ارزش بیش از ۶۹ میلیون دلار، مس به صورت 
شمش به ارزش ۱۰۲ میلیون دلار، فرآورده های نفتی 
به ارزش بیش از ۱۶ میلیون دلار و خرما خشک و تازه 

به ارزش بیش از ۱۱ میلیون دلار بوده است.
به گزارش روابط عمومی گمرک استان کرمان،وی به 
۵۹۴ میلیون و ۸۸ هزار و ۴۰ دلار واردات انجام شــده 
از ابتدای سال جاری از گمرکات کرمان اشاره و تصریح 
کرد: عمده کالاهای وارداتی این اســتان شــامل اجزا و 
قطعــات خــودرو بــه ارزش بیــش از ۴۵۳ میلیون دلار، 
اجــزا و قطعــات مــودم بــه ارزش بیــش از ۳۴ میلیــون 
دلار، ســایر اقــام واردات بــه ارزش ۲۵ میلیــون دلار، 
ســایر لوازم و ماشــین آلات صنعتی به ارزش بیش از 
۲۲ میلیــون دلار، اجــزا و قطعــات منفصلــه کامیون به 

ارزش بیش از ۱۹ میلیون

معاون بازاریابی و فروش کرمان موتور : 

سدان لوکس J۷ سال آینده 
وارد بازار می شود

برای سال آینده پروژه تولید خودرو سدان لوکس J۷ نیز 
در دســتور کار قرار گرفته و بر این اســاس شاهد سبد 

متنوع محصولات شرکت کرمان موتور خواهیم بود.
معاون بازاریابی و فروش شرکت کرمان موتور با بیان 
اینکه به زودی اطاعات جدیدی از پروژه خودرو برقی 
ایــن شــرکت منتشــر مــی شــود، گفــت: در عیــن حال 
برای سال آینده عاوه بر خودروی برقی، تولید خودرو 
سدان لوکس J۷ نیز در دستور کار قرار گرفته و بر این 
اســاس شاهد ســبد متنوع محصولات شرکت کرمان 

موتور خواهیم بود.
محمــد رضــا پورکاظمــی که در مراســم  اولین ســری از 
خــودروی جــک نیو فیس ســخن می گفت با بیان این 
مطلــب افــزود: هــم زمــان بــا ســال حمایــت از تولیــد، 
مانع زدایی هــا و پشــتیبانی ها این شــرکت تاش کرده 
است تا یک محصول مدرن و منطبق با استاندارد های 

روز دنیا را به بازار عرضه کند.
وی افــزود: خــودرو جــک اس۵ توربــو GDI بــا تکیــه بر 
اســتانداردهای روز دنیا و با هدف کاهش آلاینده ی و 
مصرف سوخت کمتر طراحی شده و با توجه به افزایش 
نگران کننده حجم آلاینده ها طی ســال های اخیر یک 

محصول منحصر به فرد محسوب می شود.
پورکاظمــی تصریــح کرد: از ســال گذشــته خودروهای 
پیکاپ T۸ و خودرو K۷ به سبد محصولات این شرکت 
اضافــه شــده و در ســال جاری نیز کرمــان موتور اولین 
پروژه خودکفایی خود را بر پایه تولید خودرو جک J۴ با 

۷۰ درصد داخلی سازی دنبال خواهد کرد.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت جنوب 
کرمان خبر داد:

صدور مجوز ساخت اولین 
کارخانه صنایع بالادستی 
پتروشیمی در جنوب کرمان

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت جنوب کرمان 
از صدور مجوز احداث اولین کارخانه صنایع بالادستی 

پتروشیمی در جنوب کرمان خبر داد.
مسلم مروجی با اشاره به حمایت از هر گونه سرمایه 
گذاری گفت: اســتمرار روند توســعه در سطح منطقه 
جنوب کرمان به عنوان یک راهبرد اساسی همواره مورد 
توجه بوده و ایجاد صنایع پتروشــیمی گامی بزرگ در 

این راستا است.
وی توجــه جــدی به اقتصاد مقاومتــی را از برنامه های 
مورد تاکید در حمایت از جذب سرمایه گذاران عنوان 
کرد و افزود : عملی نمودن اقتصاد مقاومتی و همچنین 
ایجاد ارزش افزوده بیشــتر، احداث صنایع بالادســتی 
پتروشیمی از اهداف سند توسعه و تدبیر جنوب کرمان 
بــوده و بــا احــداث اولیــن کارخانــه صنایــع بالادســتی 
پتروشیمی گام بزرگی برای کاهش خام فروشی و تحقق 

اقتصاد مقاومتی محقق خواهد شد.
 مروجی فرد احداث زیرساخت های لازم برای توسعه 
جنــوب کرمــان را مســتلزم حمایــت هــای مســوولان 
دانســت و گفت: این طرح با ســرمایه گذاری بالغ بر 
۱۶۰ هزار میلیارد ریال توسط بخش خصوصی احداث 
خواهــد شــد کــه بــرای ۷۰۰ نفــر بــه صــورت مســتقیم 

اشتغالزایی خواهد کرد.
رئیس سازمان صمت جنوب کرمان با اشاره به جزئیات 
زیرساختی این طرح در شهرستان رودبار جنوب اظهار 
کرد: برای این طرح، ۵۰ هکتار زمین در نظر گرفته شده 
است. این طرح ۳۲.۰۳۵ مگاوات برق و ۴ میلیون متر 

مکعب آب نیاز دارد.
وی ادامه داد: خوراک این طرح، گاز طبیعی است که 
روزانه به میزان ۱.۵۸۵ میلیون نرمال متر مکعب نیاز 
دارد و ســالانه ظرفیــت تولیــد ۳۰۰ هــزار تــن منواتیلن 

گایکول را خواهد داشت.

کشف بزرگ فملی؛

 کشف ۵۰۰ میلیون تن 
ذخیره مس در معدن کرور

در شهرستان عنبرآباد و معدن مس کرور با اکتشافاتی 
کــه انجــام شــده بیــش از ۵۰۰ میلیون تــن ذخیره جدید 
کشــف شده اســت. مدیرعامل شرکت ملی مس ایران 
بــا اعــام این خبــر در جریان بازدید از معدن مس کرور 
در روســتای رودفرق عنبرآباد به  همراه دادخدا ســالاری 
دادســتان کرمــان و اعضــای شــورای تامیــن شهرســتان 
عنبرآباد گفت: خوشــبختانه شــرکت ملی صنایع مس 
ایران در این مدت کوتاه توانسته ۴ میلیارد و ۲۰۰ میلیون 
تن ذخایر جدید مس کشور را ارتقا بدهد و این معادل 

۲۰ میلیون تن مس خالص است.
اردشیر سعدمحمدی افزود: در فاز اول ۴۰میلیون تن با 
عیار ۰/ ۳ محدوده معدن را مشخص کردیم و امیدواریم 
با بازگشایی معدن و احداث کارخانه تولید فرآوری مس 
بتوانیــم ارزش افــزوده و درآمــد خوبــی بــرای این منطقه 
شاهد باشیم. وی با بیان اینکه برای دسترسی به معدن 
کــرور نیازمنــد احداث جاده هســتیم، گفت: احداث راه 
مجموعــا بــه طــول ۱۶کیلومتــر اســت کــه برنامه ریــزی 
انجام شده در سه قطعه تا خردادماه ۱۴۰۱ انجام خواهد 
شــد. وی افــزود: با احــداث کارخانه فرآوری و اســتخراج 
از معدن اشــتغال خوبی در منطقه ایجاد خواهد شــد و 
گردش مالی در بانک ها می تواند برای مردم تسهیات 
ایجــاد کنــد و امیــد را در بین مردم شــکل بهتری بدهد. 
مدیرعامل شرکت ملی صنایع مس ایران گفت: امیدوار 
هستیم که با اکتشافات و استفاده از تکنولوژی جدید، 
شــرایط بهتــری بــرای توســعه و ســرمایه گذاری در آینده 
داشته باشیم و مردم از این شرایط بهره کافی را ببرند. 
ســعدمحمدی بیان کرد: ما تمام تاش مان را می کنیم 
تا پایان خرداد  ۱۴۰۱ پروژه راه دسترسی به معدن را به 
اتمــام برســانیم و در ایــن مــدت طراحی معــدن را انجام 
می دهیــم، پیمانــکار معــدن را بــرای اســتخراج انتخــاب 
خواهیم کرد و همزمان با شروع با استخراج کار طراحی 
کارخانه با مجوزی که از صمت می گیریم انجام خواهیم 
داد. وی خاطرنشان کرد: از زمان شروع کارخانه فرآوری 
مس، ۱۸ماه زمان می برد، اما معدن فعال خواهد شد و 
استخراج و دپوی ماده معدنی بر اساس عیار در منطقه 
شــکل خواهــد گرفت. مدیرعامل شــرکت ملــی صنایع 
مس ایران افزود: با شــروع اســتخراج اکتشاف تکمیلی 
هم صورت می گیرد و برای گسترش سرمایه گذاری آینده 
در این منطقه برنامه ریزی می کنیم و نیروی انسانی مورد 

نیاز را از منطقه تامین خواهیم کرد.

معاون برنامه ریزی فرمانداری ویژه شهرستان 
خبر داد

 استرداد اراضی بلااستفاده 
در شهرک های صنعتی 

سیرجان

معــاون برنامه ریــزی و توســعه فرمانــداری ســیرجان از 
تشــکیل کمیتــه  ویــژه  اســترداد اراضی بااســتفاده در 

شهرک های صنعتی و تولیدی خبر داد.
اکبــر عباســپور بــا اعــام ایــن خبــر گفــت: در راســتای 
حفــظ و صیانــت از منافع ملی و توســعه اقتصادی در 
شهرستان، اراضی با کاربری صنعتی و تولیدی که برخی 
افــراد با اهداف ســودجویانه دریافــت کرده اما تاکنون 
هیــچ اقدامی به منظور بهره بــرداری برای فعالیت های 
تولیدی و صنعتی انجام نداده اند، استرداد خواهد شد.

وی یادآور شــد: چنانچه در بررســی ها مشــخص شــود 
افــرادی بــه قصــد دلالی و بورس بازی نســبت به خرید 
زمین در شهرک ها،نواحی و زمین های دولتی در سطح 
شهرســتان اقــدام کــرده باشــند و در حــال حاضر هیچ  
ساخت وســازی در مــدت زمــان قانونی انجــام ندهند، 
اراضــی واگــذار شــده بــه منظــور انجــام فعالیــت هــای 
خدماتی و تولیدی، توسط "کمیته  ویژه  استرداد اراضی 
شهرک های صنعتی و تولیدی" بازپس گیری شده و در 
اختیار متقاضیان سرمایه گذاری صنعتی قرار می گیرد.
فرمانــداری ســیرجان  توســعه  و  برنامه ریــزی  معــاون 
افــزود: در اســترداد ایــن زمین هــا ســعی بــر آن داریــم 
ضمــن حفــظ عدالت و جوانب مختلف، اگر کارفرمای 
واحــد تولیــدی یا صنعتی به دلایــل غیرعمدی و خارج 
از کنتــرل موفــق بــه بهره برداری در مــدت زمان تعیین 
شده نشده باشد، به وی مهلت دوباره داده می شود. 
بــه گــزارش روابــط عمومــی فرمانداری ســیرجان، اکبر 
عباسپور بیان کرد: از این پس، میزان پیشرفت تمامی 
اراضی که به تولیدکنندگان برای ساخت واحد تولیدی 
و صنعتی در سطح شهرستان واگذار می شود، به طور 
دقیق رصد شــده و زمین بدون بهره برداری مناســب، 
باز پس گرفته می شود؛ در این رابطه اکنون یک مورد 
بازپس گیــری زمیــن یکــی از شــرکت ها در دســتور کار 
"کمیتــه  ویــژه  اســترداد اراضــی شــهرک های صنعتی و 

تولیدی"  قرار دارد.

عوارض 40 هزار میلیارد تومانی معادن؛

چرتکه سخت دولت برای معدنی ها
بهره مالکانه و حقوق دولتی معادن در بودجه سال ۱۴۰۰ حدود ۱۰ 
هزار میلیارد تومان بود که این عدد در لایحه بودجه سال ۱۴۰۱ به 
۴۰ هزار میلیارد تومان رســیده اســت. بر این اساس، نقشه مالی 
دولت برای سال آینده در بخش معدن با تغییراتی همراه بود که 
شــاید عمده ترینش واگذاری معادن از طریق بورس و افزایش ۴ 
برابری درآمد حاصل از بهره مالکانه و حقوق دولتی اســت که به 

رقم ۴۰ هزار میلیارد تومان رسیده است. 
این در حالی است که افزایش چهار برابری بهره مالکانه در بودجه 
۱۴۰۱ در حالی است که همه ساله فعالان بخش معدن انتقاد جدی 
به افزایش مبلغ بهره مالکانه دارند و بهره  مالکانه را یکی از دلایل 

فرار سرمایه گذاران از بخش معدن می دانند. 
پیش از این اکبریان، عضو کمیسیون معادن اتاق ایران، گفته بود 

که بهره مالکانه، باعث رکود و تعطیلی معادن کوچک می شود.
رئیس ســازمان نظام مهندســی معدن ایران ســال پیش و پس از 
تصویب بودجه ســال ۱۴۰۰ گفته بود که دولت نه تنها کمکی به 
بخش خصوصی نمی کند بلکه با افزایش دریافتی بهره مالکانه، 

فعالیت در این بخش را سخت کرده است.
حــالا هــم نــرخ بهــره مالکانــه، ۴ برابــر شــده و فعــالان ایــن بخش 
معتقدنــد دولــت بــه ایــن بخش کمکــی نمی کند و بهــره مالکانه، 
هزینه ای گزاف و ناعادلانه است که موجب تعطیلی و ورشکستگی 

معادن می شود.
اکبریان، رییس انجمن سنگ آهن ایران و عضو خانه معدن، سال 
پیش و در همین باره گفته بود: بسیاری از معادن کشور، معادن 
کوچــک هســتند کــه دولت جلوی صــادرات و تولید آنها را گرفته و 
هزینه هــای تمام شده شــان افزایش یافتــه و حالا هم بهره مالکانه 

دولت به هزینه های آنان اضافه شده است.
او همچنین گفته بود: بهره مالکانه، آینده بخش معدن را به خطر 
می انــدازد. بــا چنیــن تصمیماتی تنها طرح های توســعه را متوقف 
کرده و شاهد رکود و تعطیلی معادن کوچک و متوسط می شویم.
در همیــن ارتبــاط ســخنگوی کمیســیون صنایــع و معادن مجلس 
هم گفته است: به زعم اعضای کمیسیون صنایع و معادن حقوق 

دولتی معادن برای ایجاد زیرساخت در شهرستان هایی که معادن 
در آن ها مستقر هستند، استفاده نمی شود بنابراین باید سازوکار 
مناسبی برای استفاده از این اعتبارات در شهرستان های مذکور 

به کار گرفته شود.
فعالان بخش معدن همچنین معتقدند رقم پیش بینی شــده در 
بودجــه ۱۴۰۱ غیــر قابــل تحقق اســت. آنها بر ایــن نکته تاکید می 
کند که براساس پیش بینی ها و وضعت موجود بخش معدن می 
توان گفت برای سال آینده نهایت ۱۲ تا ۱۵ هزار میلیارد تومان از 
رقم پیش بینی شده در بودجه محقق خواهد شد. به گفته محمد 

رضا بهرامن رییس خانه معدن ایران، رقم پیش بینی شــده برای 
ســال جاری در حالی اســت که ســال گذشــته در مجموع ۶ هزار و 
۷۰۰ میلیارد تومان حقوق دولتی وصول شد که با رقم پیش بینی 

شده در بودجه سال جاری اختاف بسیاری دارد.
به گفته فعالان بخش معدن  عمده حقوق دولتی معادن با توجه 
به تناژ استخراج و ارزش مواد معدنی مرتبط با  سنگ آهن، مس، 
روی، سرب، طا و نقره است واین افزایش غیرمنتظره، بر هزینه 
های  تولید و ســرمایه گذاری زنجیره معدن و صنایع معدنی تاثیر 

مستقیم دارد.

در همایشی با حضور نمایندگان کشور عمان بررسی شد 

ظرفیت های توسعه تجارت کرمان با عمان

رئیس اتاق کرمان با بيان اينكه اگر اقتصاد استان صادرات محور 
شــود مــی تــوان ادعــا کرد از منابع خدادادی به درســتی اســتفاده 
شده است، گفت: برای توسعه كرمان چاره ای جز تکیه بر صادرات 
وجــود نــدارد كــه در ايــن بين عمان مي توان شــريك تجاري خوبي 

براي كرمان باشد.
ســیدمهدی طبیــب زاده در همایــش توســعه روابط تجاری اســتان 
کرمــان بــا کشــور عمــان، افزود: اتــاق کرمان همه ظرفیــت خود را 
بــرای رونــق صــادرات و اقتصــاد اســتان به کار می گیــرد كه یکی از 
راه های توسعه صادرات، توسعه روابط تجاری با کشورهای دوست 
و همسایه مانند عمان است. طبیب زاده، با اشاره به ظرفیت های 
فراوان استان کرمان در حوزه های مختلف گفت: استراتژی اتاق 
کرمــان در راســتای توســعه بــازار و برونگرا کردن اقتصاد، توســعه 
تجارت با کشورهایی است که روابط مناسب با دنیا و تعرفه های 

ترجیحی دارند و عمان می تواند دروازه ورود محصولات استان به 
۸۰ کشور دنیا از جمله کشورهای آفریقایی باشد.

 وی با بيان اينكه ما در شرایط فعلی نیاز داریم بتوانیم یک زنجیره ی 
تولیــد و دارای ارزش افــزوده در برخــی کشــورها مانند عمان ایجاد 
کنیم افزود: استان البریمی عمان که امروز میزبان هیئتی اقتصادی 
از اين استان هستیم دارای موقعیتی استراتژیک در کشور عمان 
است، از جمله این که در مجاورت کشورهای امارات و عربستان 
قــرار دارد و می تــوان از ظرفیــت ایــن اســتان برای صــادرات مجدد 
محصــولات اســتان کرمــان بــا ایجــاد ارزش افزوده مناســب، بهره 
گرفت. رئیس اتاق کرمان در ادامه گفت:  هیئت استان البریمی، 
شامل تیم هایی در حوزه معدن، توریسم درمانی و صنایع غذایی 
اســت و اتاق کرمان شــرایط برای توســعه روابط تجاری با عمان را 

پیگیری می کند.

 در ادامه، رئیس اتاق بازرگانی استان البریمی عمان، برگزاری این 
همایش را در راستای تحکیم روابط دو کشور دانست و گفت: این 
جلســه به توســعه روابط تجاری در حوزه های کشــاورزی، صنعت، 
گردشگري و توریسم درمانی کمک می کند. الظاهر الکعبی، ادامه 
داد: اشــتراکات زیــادی بیــن ایــران و عمان وجــود دارد و از آنجایی 
کــه ایــن اســتان در مجــاورت دو بندر بزرگ خلیج فــارس قرار دارد 
باید از این وجه مثبت برای توسعه صادرات و ایجاد ارزش افزوده 
محصولات استان کرمان بهره گرفت. رئیس اتاق بازرگانی البریمی 
گفت: ایرانی ها می توانند صنایع خود را در استان البريمي مستقر 
کننــد و محصولاتشــان را فــرآوری و مجدد صــادرات کنند كه برای 

تحقق این موضوع قول همکاری همه جانبه مي دهيم.
 به گزارش روابط عمومی اتاق کرمان،استاندار کرمان نيز در اين 
همايش گفت: عمان و ایران دو کشور دوست و همسایه با عایق 
مشــترک تاریخی و فرهنگی هســتند و روابط دو کشــور در دوران 
انقاب نیز توسعه یافته است. علی زینی وند، افزود: استان کرمان 
دارای ظرفیت هــای بی نظیــری همچون تولیــد محصولات خاص و 
خارج از فصل کشاورزی، معادن غنی و سنگ های تزیینی و علوم 
مختلف در حوزه پزشکی و دانش بنیان است و این ظرفیت وجود 
دارد تجربیــات فناورانــه اســتان کرمان به عمان منتقل شــود. وي 
ادامه داد: زمینه برای انعقاد تفاهم نامه ارائه محصولات كشاورزي 
قراردادی مبتنی بر ســفارش کشــور عمان در اســتان کرمان وجود 
دارد و در این بین اتاق کرمان به عنوان رابط تجاری استان کرمان 
و کشور عمان نماینده استان کرمان در توسعه این روابط است.

 در ادامه این همایش نیز دو تن از اعضای اتاق بازرگانی البريمي 
عمان، گزارشــی از ظرفیت های این کشــور در بخش های معدن، 
کشاورزی، شیات و شهرک های صنعتی ارائه و زمینه های توسعه 

روابط دو استان بررسي شد.
لازم به ذكر است هيات تجاري ۱۶ نفره عماني، پس از اين همايش 
به برگزاري بیش از ۶۰ نشســت B۲B با فعالان اقتصادي اســتان 
كرمان در زمينه هاي مختلف پرداخت و در ادامه سفر به كرمان، 

از ظرفيت هاي مختلف استان بازديد خواهد داشت.

مدیرعامل بورس کالای ایران مطرح کرد

آمادگی بورس کالا برای میزبانی از کل محصولات زنجیره فولاد
مدیرعامل بورس کالای ایران با اشاره به ثبت رکوردهای معاماتی 
بــورس کالا در ســال ۱۴۰۰، ورود کل محصــولات زنجیــره فــولاد و 
توسعه ابزارهای مالی همچون گواهی سپرده کالایی، قراردادهای 
آتی و قراردادهای بلندمدت را از جمله برنامه های در دست اجرای 

این بورس اعام کرد.

  ثبت رکوردهای جدید معاملاتی در سال 1400  
مدیرعامــل بــورس کالای ایــران، در تحلیــل وضعیــت ایــن روزهای 
بــورس کالا اظهــار کــرد: بــورس کالای ایــران در ســال ۱۴۰۰ چــه در 
مورد حجم و چه در مورد ارزش معامات، به رکوردهای بی   نظیری 
دســت پیدا کرده اســت. در مورد حجم، محصولاتی که در بورس 
کالای ایران از ابتدای سال تاکنون معامله شده، حدود ۴۹میلیون 
تــن بــوده اســت. ســلطانی   نژاد افزود: ارزش معامــات هم به رقم 
۵۰۰ هــزار میلیــارد تومــان نزدیک شــده که در نوع خود بی   ســابقه 
بوده و این درحالی است که سال گذشته حجم معامات در کل 
سال حدود ۳۳میلیون تن به ارزش ۳۵۰ هزار میلیارد تومان بوده 
است. وی تصریح کرد: این نشان می دهد که اقبال به بورس کالا 
افزایش پیدا کرده و با ورود محصولاتی مثل سیمان و محصولاتی 
که بالادست زنجیره فولاد هستند، روند تامین مواد اولیه تولید از 

طریق بورس کالا به شیوه ای مطلوب انجام می شود.

  عرضه کل زنجیره فولاد در بورس کالا  
مدیرعامــل بــورس کالای ایــران، درخصــوص برنامه   هــای توســعه 

فعالیــت ایــن مجموعــه گفــت: درصدد هســتیم کــه به تدریج کل 
زنجیره فولاد را که دغدغه مجلس شــورای اســامی هم هســت، 
بــه بــورس کالا وارد کنیــم و معامات کل زنجیره فولاد در این بازار 
انجام شــود. وی افزود: در حوزه کیفی هم ســراغ ابزارهای جدید 
در بــورس کالا رفتیــم. هم گواهی ســپرده کالایــی را در محصولات 

مختلف توسعه خواهیم داد و هم برای استفاده از ابزار قرارداد آتی 
و قراردادهای بلندمدت که اطمینان از تامین مواد اولیه به وجود 
می   آورند، اقدام خواهیم کرد. به گزارش تسنیم،سلطانی   نژاد بیان 
کرد: ظرف چند روز اخیر قرارداد آتی کاتد مس و گواهی ســپرده 

میلگرد هم در بورس کالای ایران راه   اندازی شد.


